
Gemeenteraad Gooise Meren 
Schriftelijke vragen ex. artikel 33 Reglement van Orde 

 

Opvattingen van het college of burgemeester ex. artikel 33 Reglement van Orde. De griffie zorgt voor verspreiding. 

Beantwoording volgt zo snel mogelijk en in ieder geval binnen 4 weken. 
 
 
Naam en fractie: Erik Pieter Vlaanderen, Wij Gooise Meren  

Datum indiening: 18 juli 2023 

Datum antwoord: 13 september 2023 

Onderwerp: Rubberkorrels op kunstgras 
 

 
Inleiding 
Recent zijn er vier uitspraken geweest van de Raad van State: ‘de rubberkorrels op kunstgrasvelden zijn bewezen schadelijk 
voor het milieu. Gemeenten horen dit te weten en zijn verplicht om erop te handhaven’. Steeds meer gemeenten nemen dit 
serieus w.o. Almere, Pijnacker en Heerenveen en gaan binnen een half jaar stoppen met kunstgras of .. vervangen 
rubberkorrels door bijvoorbeeld kurk.  
 
Reactie op email (d.d. 2 mei 2023) namens de wethouder Sport van de gemeente Gooise Meren:  

- De gemeente verwijst naar het zorgplichtdocument 2020: “….  uit de uitspraken van de Raad van State blijkt dat de 
sportverenigingen verplicht zijn de juiste maatregelen te treffen om milieuvervuiling te voorkomen. Alle 
voetbalverenigingen binnen de gemeente Gooise Meren voldoen aan deze zorgplicht. De gemeente hoeft dus niet te 
handhaven”. Reactie : de Raad van State: gemeenten zijn wettelijk verplicht erop te handhaven. 
Sportverenigingen zijn een van de stakeholders bij het onderhoud van kunstgrasvelden, bij de aanleg en 
renovatie is de gemeente de aangewezen partij. Uit zorgplichtdocument milieu kunstgrasvelden: …  in de 
afgelopen jaren is gebleken, dat de betrokken stakeholders (lees: voetbalverenigingen) zich niet altijd 
voldoende bewust zijn van de bestaande wet- en regelgeving en de zorgplicht die daaruit voortvloeit …  

- Reactie: het zorgplichtdocument is een initiatief van de industrie (industrie verzint de regels) en de gemeente 
Gooise Meren verschuift onterecht haar wettelijke plicht tot handhaving naar de voetbalverenigingen 

- Adequate maatregelen zijn nodig om het milieu te beschermen. In dit (zorgplicht) document worden daartoe 
aanbevelingen gegeven. Aanbevelingen ter voorkoming van verspreiding van zink onder het veld en verspreiding van 
instrooirubber en vezels buiten het kunstgrasveld.  

 
Vraag 1 
Hoe beoordeelt het bevoegd gezag (de gemeente) of sprake is van een juiste invulling van de zorgplicht? 
 
Antwoord 
Dit wordt beoordeeld door onze toezichthouder van de afdeling BORG. Er wordt toezicht gehouden op de reiniging van infill 
en de logboeken die aannemer en verenigingen bijhouden worden gecheckt. 
 
Vraag 2 
Welke gecertificeerde onderzoeksinstelling gebruikt de gemeente bij de controle en beoordeling? 
 
Antwoord 
Wij controleren en beoordelen zelf. Dit doet onze toezichthouder. Onze toezichthouder is daartoe bevoegd, omdat wij alleen 
velden hebben met een absorberende onderlaag. Zie antwoord 9. 
 
Vraag 3 
Wat zijn de uitkomsten van de onderzoeken? 
 
Antwoord 
Wanneer uit de controle en beoordeling van onze toezichthouder blijkt dat de invulling van de zorgplicht niet juist is, krijgt de 
aannemer die het onderhoud van de sportvelden uitvoert voor de gemeente de opdracht om dit op te lossen.  
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Vraag 4 
Vinden de onderzoeken naar de invulling van de zorgplicht jaarlijks plaats? Zo nee, hoe vaak wel en wanneer was het laatste 
onderzoek ? 
 
Antwoord 
Jaarlijks zijn er minimaal 4 rondes waarin gekeken wordt naar de invulling van de zorgplicht. Daarnaast is er na onderhoud van 
de velden een extra check.  
 
Vraag 5 
Hoe staat het met de ontwikkeling van non-infill matten? Is dat nog in een pilotfase? 
 
Antwoord 
De non-infill matten zijn door de KNVB nog niet voor alle velden toegestaan. Daarnaast mogen ze nog niet onbeperkt worden 
aangelegd. Elke aannemer mag twee non-infill matten per jaar aanleggen. Voor onze veldrenovaties kiezen wij op dit 
moment voor mineraal infill matten (zand), omdat deze vrij zijn van microplastics, op dit moment het best voldoen aan de 
sporttechnische eisen van de bond, de garanties van de levensduur van de velden is op dit moment beter en deze velden zijn 
goedkoper dan de nog niet optimale non-infillvelden.  
 
Vraag 6 
Wanneer zijn de non-infill matten toepasbaar in Gooise Meren? 
 
Antwoord 
Non-infill matten zijn toepasbaar wanneer de KNVB de matten sporttechnisch goedkeurt en de levensduur garantie gegeven 
kan worden. 
 
Vraag 7 
Nulmeting bij aanleg veld. Wat zijn de resultaten van de nulmetingen van de velden in Gooise Meren? Wat zijn de (laatst 
gemeten) gehalten van stoffen in de bodem en directe omgeving van de kunstgrasvelden op dit moment? 
 
Antwoord 
Deze worden alleen gemeten bij toplaagrenovaties. We weten niet bij elk veld wat de laatst gemeten gehalten van stoffen in 
de bodem en directe omgeving zijn. Indien gewenst kan er inzage gegeven worden in de beschikbare rapporten met de 
meetuitslagen. 
 
Vraag 8 
Zijn de gegevens ten aanzien van de herkomst en de milieu-hygiënische kwaliteit van de toegepaste materialen inzichtelijk 
gedocumenteerd en openbaar? 
 
Antwoord 
Bij het vervangen van de toplagen van onze rubbergranulaatvelden de afgelopen jaren zijn de onderlagen gekeurd op de 
milieukundige zaken. Deze voldoen aan de geldende normen. Hierdoor konden de onderlagen blijven liggen. In onze 
bestekken wordt voorgeschreven waar infill volgens de normen aan moet voldoen. Indien gewenst kan er inzage gegeven 
worden in de beschikbare rapporten met deze informatie. 
 
Vraag 9 
Wat zijn de zinkmetingen in Gooise Meren onder en rondom de kunstgrasvelden sinds de aanleg? 
 
Antwoord 
Alle rubbergranulaatvelden in GM hebben een onderlaag van zand en lava. Uit onderzoek dat wordt onderschreven door het 
ministerie van Intrastructuur en Milieu en het RIVM blijkt dat er geen sprake is van milieurisico’s, mits er een onderlaag van 
zand en lava onder het kunstgrasveld gebruikt wordt. Deze laag voorkomt dat zink, dat uit het rubbergranulaat loogt, binnen 
de technische levensduur van het kunstgrasveld in het milieu terecht komt. 
 
Vraag 10 
Welke velden in Gooise Meren zijn zonder absorberende onderlagen? 
 
Antwoord 
Gooise Meren heeft geen kunstgrasvoetbalvelden zonder absorberende onderlaag. Alle velden hebben een absorberende 
onderlaag. 
 



Gemeenteraad Gooise Meren 
Schriftelijke vragen ex. artikel 33 Reglement van Orde 
Vraag 11 
Hebben alle kunstgrasvelden in Gooise Meren de technische maatregelen genomen bij aanleg om verspreiding van 
instrooimateriaal en vezels rondom een kunstgrasveld te voorkomen? Zo ja, welke zijn die maatregelen? 
 
Antwoord 
Ja, hiervoor zijn de volgende maatregelen genomen: 
1. Er zijn bijna overal kantplanken langs de velden geplaatst om de infill zoveel mogelijk op het veld te houden. (Muiden 

heeft volledig kantplanken. De overige sportparken deels, niet alle velden volledig omrand met kantplanken). 
2. Er zijn uitlooppoorten geplaatst waar de infill van de schoenen wordt opgevangen.  
3. In de straatkolken zitten opvangers.  
4. De opvangers worden regelmatig geleegd. 
5. Na het borstelen van de velden wordt alles wat buiten het veld komt direct teruggeblazen.  
6. Er wordt door onze aannemer een logboek bijgehouden over de reiniging van infill.  
7. Onze toezichthouder houdt toezicht op de reiniging van de infill.  
 
Vraag 12 
Weet de gemeente hoeveel rubbergranulaatkorrels per voetbalvereniging per jaar als restafval wordt afgevoerd? Is dat 1 ton 
granulaat per veld (volgens eerdere antwoorden van de gemeente over vragen naar jaarlijkse refill) en dus 12 ton refill als 
gevolg van 12 ton restafval? Is het geen 12 ton restafval per jaar, dan wil Wij Gooise Meren graag weten hoeveel ton 
rubberkorrels jaarlijks ongecontroleerd en diffuus in het milieu verdwijnt?  
 
Antwoord 
De hoeveelheid rubbergranulaat dat afgevoerd wordt, is niet precies aan te geven. Het rubbergranulaat dat afgevoerd wordt 
is vervuild met andere reststromen zoals zand, onkruid etc. daarnaast wordt het op verschillende manieren afgevoerd. Direct 
van bestrating en door het wegzuigen naast de velden op gras of plantsoen. Uit de putten in de uitlooppoorten, uit de kolken, 
de afvalbakken in de kleedkamers vanuit sokken etc. hierdoor is de precieze hoeveelheid niet te meten. 
 
Vraag 13 
Houdt de gemeente controle op het juist en effectief toepassen van de maatregelen door gebruikers van het kunstgrasveld? 
Zo ja, heeft de gemeente bijvoorbeeld enquêtes gehouden onder de voetballende jeugd en volwassen voetballers? Wat zin de 
uitkomsten van deze enquêtes?   
 
Antwoord 
Er hangt bij de velden een bord waarop de gebruiksregels staan. We controleren de gebruikers hierop niet. 
 
 

 
 


